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Készült: A Tatai Német Nemzetiségi Önkormányzat Képviselő-testületének  

2023. június 22-én (csütörtök) 8.00 órakor megtartott rendkívüli üléséről 

 

Helye:  Tatai Közös Önkormányzati Hivatal hivatali helyisége  

(Tata, Kossuth tér 1.  Fischer terem) 

 

Jelen vannak:   
Schmidt Mónika a Tatai Német Nemzetiségi Önkormányzat elnöke 

Dr. Schmidtmayer Richárd a Tatai Német Nemzetiségi Önkormányzat 

elnökhelyettese 

Stegmayer György a Tatai Német Nemzetiségi Önkormányzat képviselője 

 

 

Az ülésre meghívottak: 

Michl József Tata Város polgármestere 

dr. Horváth József, a Tatai Közös Önkormányzati Hivatal jegyzője 

dr. Lantai Éva Tatai Közös Önkormányzati Hivatal aljegyző  

dr. Korencsi Melinda Tatai Közös Önkormányzati Hivatal jegyzői kabinetvezető 

Bálint Anita Tatai Közös Önkormányzati Hivatal humánszolgáltatási irodavezető 

Dankó Anikó Tatai Közös Önkormányzati Hivatal szervezési ügyintéző 

Szendi Krisztián Tatai Közös Önkormányzati Hivatal jegyzőkönyvvezető 

 

Az ülésen jelen vannak a mellékelt jelenléti ív szerinti személyek.  

 

Schmidt Mónika, a nemzetiségi önkormányzat elnöke köszönti az ülésen megjelenteket, dr. 

Varga András önkormányzati képviselőt, Agostyán városrész képviselőjét. Megállapítja, hogy 

az ülésen a képviselő-testülete teljes létszámban jelen van, 3 fővel határozatképesek. Az ülést 

8.05 órakor megnyitja. 

 

A jegyzőkönyv hitelesítésére felkéri Stegmayer György képviselőt. Kéri, aki a jegyzőkönyv-

hitelesítő személyével egyetért, kézfelemeléssel jelezze. 

 

Javasolja a következő döntés meghozatalát: 

 

A Tatai Német Nemzetiségi Önkormányzat Képviselő-testülete a 2023. június 22-i nemzetiségi 

önkormányzati ülésről készült jegyzőkönyv-hitelesítőjének Stegmayer Györgyöt, a nemzetiségi 

önkormányzat képviselőjét bízza meg. 

 

A javaslatot a testület jelenlévő 3 tagja, egyhangú, 3 igen szavazattal elfogadja, és a következő 

határozatot hozza: 

 

Tatai Német Nemzetiségi Önkormányzat Képviselő-testületének 

30/2023. (VI.22.) határozata 

a 2023. június 22-i ülésről készült jegyzőkönyv- 

 hitelesítőjének kijelöléséről 
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A Tatai Német Nemzetiségi Önkormányzat Képviselő-testülete a 2023. június 22-i rendkívüli 

ülésről készült jegyzőkönyv-hitelesítőjének Stegmayer Györgyöt, a nemzetiségi önkormányzat 

képviselőjét bízza meg. 

 

 

Schmidt Mónika, a nemzetiségi önkormányzat elnöke ismerteti, hogy a megküldött meghívó 

szerint egy napirendet szükséges tárgyalniuk, de a nyarat érintő aktuális programok és egyéb 

események kapcsán javasolja, hogy az Egyebek pontot is vegyenek fel a napirendjükre. Kéri, 

hogy a napirendet az elhangzott módosítással fogadják el.  

 

A javaslatot a testület jelenlévő 3 tagja, egyhangú, 3 igen szavazattal elfogadja, és a következő 

határozatot hozza: 

 

Tatai Német Nemzetiségi Önkormányzat Képviselő-testületének 

31/2023. (VI.22.) határozata 

a 2023. június 22-i német nemzetiségi ülésen tárgyalandó 

napirendi pontok meghatározásáról 

 

A Tatai Német Nemzetiségi Önkormányzat Képviselő-testülete a mai ülésén az alábbi 

napirendeket tárgyalja: 

 

1. Véleménykérése a „A közművelődésről szóló 12/2019. (IV.25.) önkormányzati 

rendelet módosítása, és a Tatai Városkapu Közhasznú Zrt.-vel kapcsolatos döntések 

meghozatala” című előterjesztéshez 

Előterjesztő: Michl József polgármester 

 

2. Egyebek 

 

 

1. N a p i r e n d i pont: 

Véleménykérése a „A közművelődésről szóló 12/2019. (IV.25.) önkormányzati rendelet 

módosítása, és a Tatai Városkapu Közhasznú Zrt.-vel kapcsolatos döntések meghozatala” című 

előterjesztéshez 

Előterjesztő: Michl József polgármester 

 

Schmidt Mónika, a nemzetiségi önkormányzat elnöke felkéri dr. Lantai Éva aljegyzőt a 

napirend előterjesztésének ismertetésére. 

 

dr. Lantai Éva aljegyző ismerteti, hogy Tata Város Önkormányzat képviselő-testülete 

módosítani kívánja a közművelődésről szóló rendeletét. Ismerteti, hogy nemrég volt a 

Malomkert átadója, mellyel egy új közművelődési helyszín jött létre a városban és ezt a 

helyszínt a Tatai Városkapu Zrt. fogja működtetni a jövőben. Ahhoz, hogy a Zrt-nek, mint 

közművelődési feladatot át tudja adni az önkormányzat, szükséges a rendelet módosítása, 

illetve a Zrt-vel kötött közművelődési szerződés módosítása. A muzeális intézményekről, a 

nyilvános könyvtári ellátásról és a közművelődésről szóló 1997. évi CXL. törvény alapján az 

ilyen módosítás előtt a települési önkormányzatnak meg kell kérdeznie az adott településen 

működő nemzetiségi önkormányzatokat. Ezért terjesztette elő Polgármester úr ezt az 

előterjesztést.  

 

Schmidt Mónika, a nemzetiségi önkormányzat elnöke megköszöni a tájékoztatást és 
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hozzáteszi, hogy a Városkapu Zrt-nek kötelessége lesz ezt is oly módon működtetni, hogy a 

város valamennyi kulturális és civil szervezete is részese tudjon lenni. Hangsúlyozza, hogy a 

Zrt. közfeladatot fog ellátni, nekik, mint nemzetiségi önkormányzat ezt kell véleményezniük.  

 

Dr. Schmidtmayer Richárd a nemzetiségi önkormányzat elnökhelyettese hangsúlyozza azt, 

hogy az említett változás nemzetiségi feladatellátást nem érinti. Jelzi, hogy lenne egy kérdése 

az előterjesztéssel kapcsolatban, mely nem teljesen világos számára. Elmondja, hogy az 

előterjesztés második részében szerepel, hogy a Tatai Rend-ház Nonprofit Kft. átalakulás alatt 

áll, melynek van egy agostyáni telephelye, melynek kapcsán viszont már van érintettsége a 

nemzetiségi kérdésnek. Ismerteti, hogy arról van szó, hogy Magyary Zoltán Tudásközpont és 

Könyvtár néven fogja ellátni a feladatokat, melyet a Tatai Rend-ház Nonprofit Kft. néven és a 

Móricz Zsigmond Városi Könyvtárral együttműködve látott el a városrészben.  

 

dr. Lantai Éva aljegyző elmondja, így van, tájékoztatásul elmondja, hogy a rendelet a Tatai 

Rend-ház Nonprofit Kft vonatkozásában a Tata, Váralja út 4. szám alatti ingatlannal egészül ki. 

 

Schmidt Mónika, a nemzetiségi önkormányzat elnöke hozzáteszi, hogy Agostyánban eddig 

is a Tatai Rend-ház Kft. látta el a közösségi ház, családi rendezvényház vonatkozásában a 

feladatokat. Az előterjesztésben a kft. kapcsán szerepel, hogy a helyi művészeti csoportok, 

alkotók és egyéb közösségek számára infrastruktúrát kell biztosítania. Örömét fejezi ki ezzel 

kapcsolatban. 

 

Dr. Varga András önkormányzati képviselő hozzáteszi, hogy alapvetően a volt tiszti klub 

működtetésére vonatkozó változásról van szó. Ismerteti, hogy megszűnik a Móricz Zsigmond 

Városi Könyvtár elnevezés és Magyary Zoltán Tudásközpont és Könyvtár néven fog 

továbbműködni és magában foglalja majd többek között a felsőoktatási képzést is. 

 

Schmidt Mónika, a nemzetiségi önkormányzat elnöke megköszöni képviselő úrnak a 

kiegészítést, így egy kicsit jobban értik a változásokat. Hozzáteszi, hogy első sorban a 

nemzetiségi önkormányzatnak a Malomkert kapcsán kell a véleményét megfogalmazni, arra 

vonatkozó támogatásról, egyetértésről kell dönteniük. 

 

Dr. Schmidtmayer Richárd a nemzetiségi önkormányzat elnökhelyettese javasolja azt, 

hogy a nemzetiségi önkormányzat két külön határozatot hozzon a rendeletmódosítással és az 

intézményi átszervezéssel érintett kérdésekben, kiemelve azt, hogy az Angolkert - Malomkert 

beruházással érintett változások nemzetiségi érdekeket, feladatellátást nem érintenek ezért azt 

egyértelműen támogatni tudják, míg az intézményi átszervezés érinti a nemzetiségi feladatok 

ellátását, de ott is csak a név változik a Magyary Zoltán Tudásközpont és Könyvtár 

kialakításával. Ez utóbbi változást is el tudja fogadni a nemzetiségi önkormányzat és támogatni 

tudja.  

 

Schmidt Mónika, a nemzetiségi önkormányzat elnöke kéri, hogy akkor így ebben a 

formában alkossák meg véleményüket. Kéri, hogy elnökhelyettes úr által elmondottakról tehát 

két határozat formájában döntsenek. 

 

A testület jelenlévő 3 tagja, egyhangú, 3 igen szavazattal elfogadja, és a következő határozatot 

hozza: 

 

Tatai Német Nemzetiségi Önkormányzat Képviselő-testületének 

32/2023. (VI.22.) határozata 
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A közművelődésről szóló 12/2019. (IV.25.) önkormányzati rendelet módosításáról 

a Malomkert új kulturális helyszín vonatkozásában 

 

A Tatai Német Nemzetiségi Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta Tata Város 

Önkormányzat Képviselő-testületének a közművelődésről szóló 12/2019. (IV.25.) 

önkormányzati rendelete módosítását az „Angolkert Malomkert – Angolkerti rehabilitáció III. 

üteme” című pályázattal kialakított új kulturális helyszín tekintetében és támogatja az abban 

foglaltakat. 

 

Határidő: értesítésre 2023. június 26. 

Felelős: Schmidt Mónika elnök 

 

 

A testület jelenlévő 3 tagja, egyhangú, 3 igen szavazattal elfogadja, és a következő határozatot 

hozza: 

 

Tatai Német Nemzetiségi Önkormányzat Képviselő-testületének 

33/2023. (VI.22.) határozata 

 

A közművelődésről szóló 12/2019. (IV.25.) önkormányzati rendelet módosításáról 

Magyary Zoltán Tudásközpont és Könyvtár vonatkozásában 

 

A Tatai Német Nemzetiségi Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta Tata Város 

Önkormányzat Képviselő-testületének a közművelődésről szóló 12/2019. (IV.25.) 

önkormányzati rendelete módosítását és a Magyary Zoltán Tudásközpont és Könyvtár 

kialakítására vonatkozó változásokkal egyetért, támogatja azt.  

 

Határidő: értesítésre 2023. június 26. 

Felelős: Schmidt Mónika elnök 

 

 

2. napirendi pont 

Egyebek 

 

Schmidt Mónika, a nemzetiségi önkormányzat elnöke ismerteti, hogy ha már így 

összeülnek, akkor a nyári aktualitásokat ne hagyják ki, arról egyeztessenek. Elmondja, hogy 

ilyen program a nyár végi búcsú, melynek kapcsán kéri, hogy vendégüket, dr. Varga András 

önkormányzati képviselőt, hogy szerezésével kapcsolatos információkat, kérését ismertesse a 

nemzetiségi önkormányzat tagjaival. 

Dr. Schmidtmayer Richárd a nemzetiségi önkormányzat elnökhelyettese hozzáteszi, hogy 

az éves feladattervükben szerepel az Agostyáni búcsú, de konkrét összegről még nem döntöttek 

ezzel kapcsolatban. 

 

Dr. Varga András önkormányzati képviselő elsőként megköszöni a meghívást. Ismerteti, 

hogy hagyományosan megrendezésre kerül az Agostyáni búcsú, és ez az első alkalom, amikor 

a búcsú kapcsán a német nemzetiségi önkormányzat tagjaival testületi ülés keretében 

egyeztetnek róla. Hangsúlyozza, hogy az együttműködés egyébként eddig is megvolt közöttük. 

Megköszöni azt, hogy eddig is a nemzetiségi önkormányzat tulajdonában lévő kultúrház 

udvarán és annak helyiségeiben tarthatják meg a rendezvényt. Kiemeli, hogy ez az egyik nagy 
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segítség számukra, illetve az is, hogy ott megjelennek és közreműködnek a rendezvény során. 

Ismerteti, hogy a búcsú megszervezésére 2023. augusztus 26-27-ei hétvégén kerül sor, mely 

Szent Ágoston napjához közel eső hétvége. A szombati napon a könnyedebb programok, 

családokat, gyermekeket vonzó programok szervezésére kerül sor, a vasárnapi napon pedig a 

hagyományos ünnepi szent misére kerül sor. Azzal a kéréssel fordul az önkormányzathoz, hogy 

támogassák a rendezvény szervezését, részben azzal, hogy a program helyszíneként 

rendelkezésükre bocsátják a kultúrházat és annak udvarát, valamint kéri a képviselőket, hogy a 

rendezvényt a jelenlétükkel is támogassák. 

Ismerteti, hogy gyermekprogramok már kora délután elkezdődnek, de maga a búcsú 

hagyományosan 17.00 órakor kezdődik az ünnepi felvonulással.  

 

Schmidt Mónika, a nemzetiségi önkormányzat elnöke megkérdezi, hogy van-e már 

valamilyen konkrétum, amelyről tudhatnak. 

 

Dr. Varga András önkormányzati képviselő válaszul elmondja, hogy a következő héten kerül 

sor egy egyeztetésre, melyen a részletek tisztázására kerül sor. Ismerteti, hogy van egy 

agostyáni kisebb csapat, akik önkéntesen segítenek a rendvény szervezésében és velük közösen 

fog zajlani az említett egyeztetés. 

 

Schmidt Mónika, a nemzetiségi önkormányzat elnöke megkérdezi, hogy az Agostyánban 

működő Agostyánért Egyesület tud-e arról a lehetőségről, hogy Tata Város Önkormányzata 

által kiírt pályázat keretében pályázhatnak támogatásáért. Elmondja, amennyiben erről nem 

tudtak, akkor ezt képviselő úrral közös feladatnak tekinti, hogy az egyesületet erről a 

lehetőségről is tájékoztassák, segítség ezzel is őket a jövőben. 

Tájékoztatásul elmondja, hogy a Tatai Német Nemzetiségi Önkormányzat hozott egy olyan 

döntést, mely szerint minden évben támogatják az egyesületet a programjaik megvalósításában. 

Ismerteti, hogy a tavalyi évben 400.000.- Ft-tal támogatták őket. Az idei évben még nem 

döntöttek konkrét támogatási összegről. 

 

Dr. Schmidtmayer Richárd a nemzetiségi önkormányzat elnökhelyettese hozzáteszi, hogy 

még konkrét kérelem nem érkezett az egyesület részéről. 

 

dr. Lantai Éva aljegyző ismerteti, hogy a német nemzetiségi önkormányzat kulturális 

együttműködési támogatást kötött az egyesülettel határozatlan időre, melyben az egyesület 

évente benyújtott kérelme alapján támogatja. Hangsúlyozza, hogy ebben az évben még nem 

érkezett ilyen kérelem az egyesülettől. 

 

Schmidt Mónika, a nemzetiségi önkormányzat elnöke felhívja a figyelmet arra, hogy ezt is 

lehetne számukra tolmácsolni, hogy keressék meg a nemzetiségi önkormányzatot ezzel a 

kéréssel. 

dr. Lantai Éva aljegyző javasolja, hogy a testület jelenleg arról hozzon döntést, hogy az 

szorosan együttműködnek a városrész önkormányzati képviselőjével a városrész német 

nemzetiségi céljainak megvalósítása érdekében. Az Agostyáni búcsú szervezése kapcsán pedig 

egy külön támogatási összegről határozzanak, hogy a szervezési feladatokat el tudják végezni. 

 

Schmidt Mónika, a nemzetiségi önkormányzat elnöke megköszöni a tájékoztatást. 

Megkérdezi Dr. Varga András képviselő úrtól, hogy van-e olyan konkrét dolog, amelyet 

támogathatna az önkormányzatuk. 

 

Dr. Varga András önkormányzati képviselő megismétli azt, hogy a helyszín biztosítása és a 
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testület tagjainak részt vétele fontos lenne számukra, konkrét program megvalósításához 

kapcsolódó összeget nem tud meghatározni, a költségek a következő heti egyeztetés alkalmával 

körvonalazódik számukra. 

 

Schmidt Mónika, a nemzetiségi önkormányzat elnöke hozzáteszi, hogy a helyszín 

biztosítása természetes számukra, és javasolja, hogy a búcsú programrészeinek 

megvalósításához járuljanak hozzá 100.000,- Ft-tal. 

 

Dr. Schmidtmayer Richárd a nemzetiségi önkormányzat elnökhelyettese hangsúlyozza, 

hogy az összeget keret jelleggel biztosítják a német nemzetiségi hagyományápolást elősegítő 

programrészek megvalósításához. 

 

 

Schmidt Mónika, a nemzetiségi önkormányzat elnöke összefoglalja az elhangzottakat és 

kéri, hogy a határozati javaslatban kerüljön feltüntetésre, hogy az Agostyáni búcsú keretében a 

nemzetiségi hagyományok ápolásához, a helyi közösségi élet erősítéséhez és hitélethez 

kapcsolódó programok kerülnek megrendezésre, melyek megvalósításához a nemzetiségi 

önkormányzat is hozzájárul a helyszín biztosításával, illetve költségvetésükből 100.000,- Ft-ot 

biztosítanak. Kéri, hogy az elhangzottakról hozzanak határozatot. 

 

A javaslatot a testület jelenlévő 3 tagja, egyhangú, 3 igen szavazattal elfogadja, és a következő 

határozatot hozza: 

 

Tatai Német Nemzetiségi Önkormányzat Képviselő-testületének 

34/2023. (VI.22.) határozata 

az Agostyáni búcsú szervezésének támogatása 

 

A Tatai Német Nemzetiségi Önkormányzat Képviselő-testülete támogatja a 2023. augusztus 

26-27-én Tata Agostyán városrészében hagyományosan megrendezésre kerülő Agostyáni 

búcsút szervezését, a nemzetiségi hagyományápolás, közösségi önszerveződés erősítése, 

valamint a nemzetiségi hitélet gyakorlásához kapcsolódó programok megvalósítását az 

alábbiakkal: 

1. a búcsú helyszíneként biztosítja az önkormányzat tulajdonát képező, Tata, Kossuth u. 

33. szám alatt található kultúrház ingatlant, 

2. a rendezvény keretében megvalósításra kerülő programok költségeihez keret jelleggel 

100.000,- Ft-tal járul hozzá a 2023. évi költségvetése terhére. 

 

Határidő: 2023. december 31. 

Felelős: Schmidt Mónika elnök 

 

Dr. Schmidtmayer Richárd a nemzetiségi önkormányzat elnökhelyettese javasolja, hogy 

Dr. Varga András képviselő úrral való együttműködést is foglalják határozatba.  

 

Schmidt Mónika, a nemzetiségi önkormányzat elnöke hozzáteszi, hogy mindig is 

együttműködtek, de elfogadja képviselőtársa javaslatát és kéri, hogy erről is hozzanak egy 

döntést. 

 

A testület jelenlévő 3 tagja, egyhangú, 3 igen szavazattal elfogadja, és a következő határozatot 

hozza: 
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Tatai Német Nemzetiségi Önkormányzat Képviselő-testületének 

35/2023. (VI.22.) határozata 

Agostyán városrész önkormányzati képviselőjével való együttműködésről 

 

A Tatai Német Nemzetiségi Önkormányzat Képviselő-testülete megerősíti az eddigi 

együttműködést Agostyán városrész önkormányzati képviselőjével, Dr. Varga Andrással és a 

továbbiakban is szorosan együttműködik vele a városrész programjain a német nemzetiségi 

hagyományőrzés, valamint a helyi nemzetiségi közösségi önszerveződés elősegítése a 

közösségi élet fejlesztése érdekében. 

 

Határidő: folyamatos 

Felelős: Schmidt Mónika elnök 

 

 

Dr. Varga András önkormányzati képviselő megköszöni a támogatást és az eddigi 

együttműködést, egyúttal jelzi a testület tagjainak, hogy a kultúrház épületének tetőszerkezete 

véleménye szerint beázhat. Úgy véli, hogy minél tovább várnak annak javításával, felújításával 

annál nagyobb lesz a költsége. 

 

Schmidt Mónika a nemzetiségi önkormányzat elnöke megköszöni a jelzést. Tájékoztatásul 

elmondja, hogy a nemzetiségi önkormányzat által kapott évente kapott állami támogatást csak 

és kizárólag a saját működésükre, valamint a nemzetiségi programjaik megvalósítására 

fordíthatják, tehát épület felújítás, karbantartás ebből nem finanszírozható. Úgy véli, hogy két 

lehetőség van, az egyik, hogy Tata Város Önkormányzata nyújt támogatást ehhez vagy másik 

lehetőség, hogy olyan pályázatot próbálnak keresni, melyből megvalósítható. 

 

Dr. Varga András önkormányzati képviselő javasolja, hogy kezdeményezzék az egyeztetést. 

 

Schmidt Mónika a nemzetiségi önkormányzat elnöke megkérdezi, hogy erről is hozzanak-e 

döntést, hogy Tata Város Önkormányzatához fordulnak az épület állapota kapcsán. 

 

dr. Lantai Éva aljegyző elmondja, hogy első körben érdemes lenne előbb szakemberrel 

megnézetni és felméretni a tető állapotát.  

Schmidt Mónika a nemzetiségi önkormányzat elnöke megkérdezi, hogy a Tatai Közös 

Önkormányzat Hivatal munkatársait is meg lehetne-e kérni erre a felmérésre.  

 

dr. Lantai Éva aljegyző abban tudnak segítséget nyújtani, hogy szakembereket ajánlanak, de 

a nemzetiségi önkormányzatnak kell kiválasztania, hogy kivel nézetteti meg az ingatlant. 

 

Schmidt Mónika a nemzetiségi önkormányzat elnöke hozzáteszi, hogy kérdés az is, hogy 

erre egyébként fordíthatnak-e pénzt. 

 

dr. Lantai Éva aljegyző javasolja, hogy a vizsgálatra vonatkozóan hozzanak egy döntést és 

közben a hivatal utánajár annak, hogy erre hogyan biztosítható forrás. 

 

Dr. Schmidtmayer Richárd a nemzetiségi önkormányzat elnökhelyettese elmondja, hogy 

ismételten szeretné elmondani véleményt, mely szerint középtávon sem megoldás az, hogy nem 

tudnak lépni egyik irányban sem ezzel az ingatlannal, nem tudnak rá költeni és nem adják át, a 

bérlő sem tud hozzájárulni az épület fenntartásához, akkor előbb-utóbb az épület állagának a 
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pusztulása lesz az eredménye. Elmondja azt, hogy vizsgálták ezt a helyzetet korábban is. 

Örültek annak, hogy a bérlő vállalta az épület fűtését a téli időszakban, melyet nem tudtak volna 

megoldani önerőből megoldani. Úgy látja, hogy ahhoz, hogy az épület Agostyán városrészben 

el tudja látni azt a feladatát, melyet a német önkormányzat annak idején szánt neki, azt a 

jelenlegi nemzetiségi önkormányzati finanszírozási rendszerben nem megoldható.  

 

Schmidt Mónika a nemzetiségi önkormányzat elnöke elmondja, hogy patthelyzetben 

vannak, hiszen a nemzetiségi önkormányzat nem tud rá költeni, Tata Város Önkormányzata 

nem tud rá költeni, mert a Tatai Német Nemzetiségi Önkormányzat tulajdona. Úgy véli, hogy 

a nemzetiségi önkormányzat nem adhatja át, mert azzal a városrész érdekei sérülnének.  

 

Dr. Varga András önkormányzati képviselő elmondja, érti a helyzetet, de lépniük kell. 

 

Dr. Schmidtmayer Richárd a nemzetiségi önkormányzat elnökhelyettese javasolja, hogy a 

határozatban kettős célt tűzzenek ki, az egyik az, hogy kezdjék meg a szükséges vizsgálatokat. 

Azzal a javaslattal él, hogy a telken lévő egyéb épületekkel és azok tulajdonosaival, 

működtetőivel közösen lenne érdemes az együttműködést úgy kiterjeszteni, hogy az mindegyik 

partnernek megfelelő legyen és az épület állaga nem romoljon tovább. Úgy véli, hogy az 

együttgondolkodás Dr. Varga András képviselő úrral közösen is tud zajlani. Bízik benne, hogy 

így egy előre mutató lehetőséget ad és a német önkormányzat a jelenlegi nemzetiségi 

jogszabályoknak megfelelően a hagyományápolásra, hitéletre, német közösségek működésére 

tudja fordítani az energiáit és az épület nem romlik tovább. 

 

Schmidt Mónika a nemzetiségi önkormányzat elnöke azzal a javaslattal él, hogy 

kezdeményezzenek egy megbeszélést Polgármester úrral, ahol jelen van Dr. Varga András 

önkormányzati képviselő és a nemzetiségi önkormányzat képviselő-testülete.  

 

Dr. Schmidtmayer Richárd a nemzetiségi önkormányzat hozzáteszi, hogy azokat az 

egyesületeket is hívják meg erre az egyeztetésre, amelyek Agostyán városrészben működnek, 

illetve a Magyary Zoltán Tudásközpont és Könyvtár képviselőit, hogy egyben tudjanak 

gondolkodni.  

 

Schmidt Mónika a nemzetiségi önkormányzat elnöke kiegészítésként elmondja, hogy ez a 

két épület a közös udvarral egy remek lehetőség lenne.  

 

Dr. Varga András önkormányzati képviselő elmondja, hogy valójában a búcsú is így zajlik, 

hiszen a gyermekek részére a programok a közösségi házban vannak, a sátor és az egyéb 

programok a kultúrház udvarán. 

 

Schmidt Mónika a nemzetiségi önkormányzat elnöke úgy véli, hogy ez egy nagyobb 

közösségi térré tudna válni és ki tudná szolgálni az igényeket. 

 

Dr. Schmidtmayer Richárd a nemzetiségi önkormányzat talán ezzel azt az ellentmondást is 

fel tudnák oldani, hogy a német nemzetiségi kultúrház nem azonos az agostyáni közösségi 

házzal és térrel. Kéri azt, hogy az egyeztetés szervezési feladataival bízzák meg. 

 

Schmidt Mónika a nemzetiségi önkormányzat elnöke elmondja, hogy ez régóta probléma, 

amit nem sikerült eddig megoldani. Ismerteti az is probléma, hogy ha van bérlő, általában 

valamilyen vendéglátó egység, az nem tud megélni, nem tud olyan hasznot termelni, hogy abból 

ténylegesen az épületre is fordítani tudjon.  
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Dr. Schmidtmayer Richárd a nemzetiségi önkormányzat kéri, hogy Dr. Varga András 

képviselő Agostyán városrész vállalkozóinak véleményt is kérjék ki, hogyan tudnának segíteni, 

hozzájárulni vagy akár üzemeltetésben. Elmondja, ne zárják ki annak lehetőségét, hogy egy 

helyi megoldás születhessen. Úgy gondolja, hogy az ő véleményüket is jó lenne erre a 

megbeszélésre „becsatornázni”. 

 

Schmidt Mónika a nemzetiségi önkormányzat elnöke hozzáteszi, hogy egyáltalán mit 

tudnának ott elképzelni. 

 

dr. Lantai Éva aljegyző tájékoztatja a testület tagjait, hogy a hivatalban dolgozó szakember 

fel tudja mérni az épület állapotát, de a teljes körű szakvéleményt kifejezetten erre szakosodott 

szakemberrel kell elvégeztetni. 

 

Dr. Schmidtmayer Richárd a nemzetiségi önkormányzat javasolja, hogy akkor a 

határozatukban elsőként hatalmazzák fel arra, hogy Tata Város Önkormányzata Hivatalát 

kérjék fel az előzetes állapot felmérésre, és akkor abban kapnak segítséget, hogy milyen 

szakvélemény megkérésére van szükségük. A másik határozati javaslatban pedig határozzanak 

arról, hogy az egyeztetéseket megkezdik. 

 

Schmidt Mónika, a nemzetiségi önkormányzat elnöke javasolja, hogy az elhangzott két 

határozati javaslatról elfogadásáról döntsenek.  

 

A testület jelenlévő 3 tagja, egyhangú, 3 igen szavazattal elfogadja, és a következő határozatot 

hozza: 

 

Tatai Német Nemzetiségi Önkormányzat Képviselő-testületének 

36/2023. (VI.22.) határozata 

Segítségkérés az agostyáni kultúrház állapotának előzetes felméréséhez 

 

A Tatai Német Nemzetiségi Önkormányzat Képviselő-testülete megkeresi a Tatai Közös 

Önkormányzati Hivatal jegyzőjét és segítségét kéri az agostyáni kultúrház állapotának előzetes 

felmérésében.  

 

Határidő: azonnal 

Felelős: Schmidt Mónika elnök 

 

A testület jelenlévő 3 tagja, egyhangú, 3 igen szavazattal elfogadja, és a következő határozatot 

hozza: 

 

Tatai Német Nemzetiségi Önkormányzat Képviselő-testületének 

37/2023. (VI.22.) határozata 

egyeztetés kezdeményezése az agostyáni kultúrház ügyében 

 

A Tatai Német Nemzetiségi Önkormányzat Képviselő-testülete egyeztetést kezdeményez az 

agostyáni kultúrház ügyében Tata Város Polgármesterével, Dr. Varga András önkormányzati 

képviselővel, Agostyán városrészben működő egyesületekkel, valamint a Tatai Rend-ház 

Nonprofit Kft. képviselőjével. 

 

Határidő: azonnal 
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Felelős: Schmidt Mónika elnök 

 

Dr. Varga András önkormányzati képviselő az őt érintő téma lezárást követően távozik az 

ülésről. 

 

 

Dr. Schmidtmayer Richárd a nemzetiségi önkormányzat jelzi, hogy több témáról szeretne 

beszámolni képviselőtársai számára. A gerlingeni testvérvárosi kapcsolatok keretében a Német 

Nemzetiségi Múzeum adott otthont 2023. június 9-től egy találkozónak. A program keretében 

a Városházán a gerlingeni és tatai testvérvárosi kapcsolat sokszínűsége került áttekintésre, 

nemcsak a sport és személyes kapcsolatokon keresztül, hanem a német nemzetiségi 

hagyományokra, a német nemzetiségi közös múltra alapozva a Nemzetiségi Múzeumban 

bemutatásra került német nyelven az az emlékműsor, melyet 2023. január 29-én a kitelepítettek 

emléknapja alkalmából tartottak meg. Elmondja, hogy gerlingeni történetek is megjelentek a 

megemlékezésben és jelen voltak azok az akkor gyermekkorban lévő személyek, akiknek a 

története megjelenítésre került. Ez külön értéket adott ennek a megemlékezésnek. 

Másodikként szeretné tájékoztatni képviselőtársait, hogy 2023. május 31-én megérkezett a 

támogatói döntésről szóló értesítés az NBER-KP-1-2023/1-000224 azonosítója, a Tatai Német 

Nemzetiségi Múzeum energetikai korszerűsítése címmel benyújtott pályázatra vonatkozóan, 

mely szerint 4.000.000,- Ft vissza nem térítendő támogatásban részesül a Nemzetiségi 

Önkormányzat és általa a Német Nemzetiségi Múzeum. A pályázatot az energiahatékonyság 

növelése, fűtéskorszerűsítés céljából nyújtották be. 

Szeretettel várja képviselőtársait 2023. június 26-án (hétfőn) a Német Nemzetiségi Múzeumba, 

ahol a délután folyamán Soltész Miklós, a Miniszterelnökség egyházi és nemzetiségi 

kapcsolatokért felelős államtitkára tekinti meg a pályázati forrásból megújul múzeum épületét, 

melynek keretében az épület ünnepélyes megáldására kerül sor. 

 

Schmidt Mónika, a nemzetiségi önkormányzat elnöke javasolja, hogy az elhangzott 

beszámolókat fogadják el.  

A testület jelenlévő 3 tagja, egyhangú, 3 igen szavazattal elfogadja, és a következő határozatot 

hozza: 

 

Tatai Német Nemzetiségi Önkormányzat Képviselő-testületének 

38/2023. (VI.22.) határozata 

Beszámoló elfogadásáról 

 

A Tatai Német Nemzetiségi Önkormányzat Képviselő-testülete elfogadja Dr. Schmidtmayer 

Richárd elnökhelyettes beszámolóját a tatai Német Nemzetiségi Múzeumban a nemzetiségi 

kapcsolatokat és feladatellátást érintő eseményekről. 

 

 

Schmidt Mónika a nemzetiségi önkormányzat elnöke további kérdés, észrevétel, javaslat 

hiányában az ülést 9.15-kor bezárja. 

K.m.f. 

 

 

Schmidt Mónika Stegmayer György 

elnök képviselő, jkv. hitelesítő 
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